
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 27. januar 2025

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SAU alm. del

Spørgsmål 184
Vil ministeren i forlængelse af svaret på SAU alm. del - spørgsmål nr. 108 redegøre 
for, om det er rimeligt, at hvis borgeren kan dokumentere en nedgang i sin indtægt, 
f.eks. fordi vedkommende nu er på sygedagpenge, arbejdsløshedsdagpenge, kontant-
hjælp eller lignende, at Gældsstyrelsen så alligevel venter, til de kan se ændringerne i 
indtægt i indkomstregisteret? Selvom borgeren henvender sig med ændringerne, oplever 
gældsrådgivere, at svaret er, at man først justerer gældsinddrivelsen, når man kan se, 
hvad der er indbetalt til Skatteforvaltningen. Ministeren bedes desuden redegøre for, hvor 
mange gange en borgerhenvendelse af ovenstående karakter rent faktisk har ført til, 
at Gældsstyrelsen har ændret gældsinddrivelsen på baggrund af borgerens henvendel-
se/dokumentation med det samme og ikke først, når borgerens oplysninger er tilgængeli-
ge i Skatteforvaltningen. Svarene bedes opgjort for 2023 og 2024 og skal forklare, hvor 
mange henvendelser, Skatteforvaltningen har fået og hvor mange af dem, der førte til 
ændringer med det samme.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Karina Lorentzen 
Dehnhardt (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Karina.Dehnhardt@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Malte Larsen
formand
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